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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Finančnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve          

mesta Spišská Nová Ves zo dňa 11. apríla 2022 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Program:   

1. Úvod. 
2. Správa o hospodárení obchodných spoločností mesta za rok 2021. 
3. Záverečný účet mesta za rok 2021 a hodnotiaca správa. 
4. Návrh 1. zmeny rozpočtu v roku 2022. 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
 
1. Úvod - finančnú komisiu otvoril a prítomných privítal Ing. Pastiran, predseda fin. komisie. 
Zasadnutia sa zúčastnil  zástupca primátora Ing. Jozef Gonda, prednosta MsÚ Ing. Jozef Naščák, 
MPH, vedúci oddelení MsÚ podľa prezenčnej listiny.   
2. Správa o hospodárení obchodných spoločností mesta za rok 2021 – na rokovanie MsZ 
budú predložené správy z týchto dcérskych obchodných spoločností: 
Emkobel, a. s. Spišská Nová Ves 
Lesy mesta Spišská Nová Ves 
BIC, s. r. o. Spišská Nová Ves 
MEPOS, s. r. o. r. s. p. Spišská Nová Ves 
Mgr. Javorský – ocenil, že správa spol. BIC, s. r. o. obsahuje  údaje o hospodárení, nie len 
o činnosti. 
Ing. Pastiran: požiadal aby štatutári obchodných spoločností  mesta boli pripravení vystúpiť 
s komentárom k hospodáreniu na MsZ.                                                                                              
3. Záverečný účet mesta za rok 2021 – informáciu podala vedúca fin. oddelenia. Mesto ukončilo rok 
prebytkom bežného rozpočtu 1 700 tis. Eur, schodkom kapitálového rozpočtu 5 247 tis. Eur a prebytkom 
finančných operácií 5 180 tis. Do rezervného fondu sa po schválení v MsZ odvedie 634 133,82 Eur. Je to 
čiastka po vylúčení cudzích fin. prostriedkov na účtoch, nevyčerpaných prostriedkov ŠR, EÚ, darov  
v sume 906 tis. Eur. K 31. 12. 2021 boli príjmy mesta a rozpočtových organizácií mesta vo výške 44 630 
tis. Eur, z toho: 

• Daňové  19 074 tis. Eur 
• Nedaňové     5 251 tis. Eur 
• Granty a transfery 13 918 tis. Eur 
• Finančné operácie   6 387 tis. Eur 

Výdavky mesta a rozpočtových organizácií dosiahli sumu 42 998 tis. Eur, z toho: 
• Mzdy a odvody 20 305 tis. Eur 
• Tovary a služby 10 519 tis. Eur 
• Transfery    4 597 tis. Eur 
• Úroky z úverov        13 tis. Eur 
• Kapitálové    6 358 tis. Eur 
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• Finančné operácie   1 207 tis. Eur 
Stav úverov ku koncu roka: 7 545 tis. Eur spolu s úverom zo ŠFRB vo výške 167 tis. Eur. Dlh 
mesta predstavuje 20,66 % skutočných bežných príjmov predchádzajúceho roka. Plnenie príjmov 
a čerpanie výdavkov, či už bežných alebo kapitálových je uvedené v dôvodovej správe 
k záverečnému účtu. Správa obsahuje okrem hodnotenia rozpočtu aj hodnotenie pohľadávok, 
záväzkov, aktív a pasív. Súčasťou sú aj náklady a výnosy, zúčtovanie RO, PO, prehľad prijatých 
a poskytnutých dotácii a výsledok hospodárenia. Prílohy záverečného účtu tvoria rozbory 
jednotlivých RO, PO a hodnotiaca správa o plnení programového rozpočtu za rok 2021.  
3. Návrh 1. zmeny rozpočtu – Ing. Topoliová predstavila návrh, ktorý počíta so zvýšením 
príjmov a výdavkov o 2 952 tis. Eur. Do rozpočtu sa za prvé dva mesiace zapojili fin. prostriedky 
EÚ, ŠR a dary v sume 1 507 tis. Eur. Upravený rozpočet bude po zmene 44 440 tis. Eur. 
Bežné príjmy – zvýšenie o 1 089 tis. Eur, z toho mesto navrhuje zvýšiť o 1 037 tis. Eur, Domov 
dôchodcov Brezová ul. o 52 tis. Eur (zmena pripravená pred požiarom), školstvo bez zmien. 
Kapitálové príjmy – sa zvyšujú o čiastku 970 tis. Eur za predaj budovy - haly a pozemkov 
v priemyselnom parku. Fin. prostriedky sú na bankovom účte mesta. 
Finančné operácie – do rozpočtu sa navrhuje zapojiť rezervný fond 677 tis Eur na kapitálové 
výdavky a bežné výdavky (250 tis. Eur Domov dôchodcov Brezová ul. požiar), FPÚaO 10,5 tis. 
Eur na bežné výdavky pri správe bytového domu Medza 6. Dlhodobý bankový úver pre tento rok 
sa plánuje dočerpať vo výške 205 tis. Eur, a to na sumu 5 416 tis. Eur schválenú v MsZ v roku 
2021. 
Bežné výdavky – sú v návrhu zvýšené o 1 297 tis. Eur v meste, 52 tis. v domove dôchodcov, 
školstvo znižuje o 15 tis. Eur. Zvýšenie sa týka hlavne energií, miezd a odvodov, dotačnej 
politiky, transferov na školské zariadenia, ktorých zriaďovateľom nie je mesto. Viac fin. 
prostriedkov si vyžaduje prevádzka MVD, údržba MK, chodníkov, parkovísk, humanitárna pomoc 
občanom Ukrajiny a taktiež je treba vyfinancovať výdavky v súvislosti s požiarom domova 
dôchodcov (likvidácia škôd, prevoz klientov, pranie, opravy a pod.)   
Kapitálové výdavky – zvýšenie o 1 617 tis. Eur, zdrojom financovania je rezervný fond, predaj 
majetku, úver, príp. dary, granty. Mesto navrhuje zvýšiť KV o 1 530 tis. Eur, školstvo o 88 tis. 
Eur. Najvýraznejší nárast výdavkov je na dopravu, šport, životné prostredie. Po schválení zmeny 
bude prebytok BR 32 tis. Eur, zníženie plánovaného prebytku spôsobilo zapojenie RF do BV na 
likvidáciu následkov požiaru v domove dôchodcov a zapojenie nevyčerpaných dotácii, darov 
z roku 2021 do rozpočtu 2022. Kapitálový rozpočet bude schodkový 4 129 tis. Eur a hospodárenie 
fin. operácii bude prebytkové 4 097 tis. Eur. 
Mgr. Javorský: sa pýtal, či má mesto zazmluvnené ceny energií na 1 rok alebo dlhšie obdobie a čo 
s výdavkami na energie v školách a v domove dôchodcov.  
Odpovedal Ing. Pohly, ved. odd. vnútornej správy: ceny sú zamluvnené na 1 rok pre mesto 
a domov dôchodcov. Školy si uzatvárali zmluvy samostatne.  
Ved. fin. oddelenia doplnila, že so zvýšením cien energií napr. v domove by mal pomôcť štát. Od 
VÚC prišla požiadavka na vyplnenie spotreby energie  za toto zariadenie za rok 2021 
a predpoklad v roku 2022, ktorú ekonómka splnila, zatiaľ nie je žiadna odozva. Prenesené 
kompetencie (základné školy),  ich prevádzku a teda aj zvýšenie cien energií, by mal vyfinancovať 
štát. Originálne kompetencie (ZUŠ, CVČ, ŠK, ŠJ, MŠ) sú financované z mesta. 
Ing. Pastiran: mal dotaz koľko fin. prostriedkov do konca roka bude treba z titulu zvýšenia cien 
energií za celé mesto. 
Odpovedal Ing. Pohly, že zvýšenie za celé mesto predstavuje približne 700 tis. Eur. 
RNDr. Ruttkay: sa pýtal, či skutočne možno v rozpočte na tento rok rátať s čiastkou 450 tis. Eur 
na rekonštrukciu námestia a Levočskej ul. 
Odpovedal Ing. Mucha, ved. odd. výstavby a dopravy, že áno.  
RNDr. Ruttkay: otázka k verejnému osvetleniu. V 1. zmene je 40 tis. Eur zvýšenie, je v tom aj 
koncesná splátka? 
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Odpovedal Ing. Hamrák, že v kapitálových výdavkoch nie je zvýšenie koncesnej splátky z dôvodu 
nárastu cien elektrickej energie, zmluva to nedovoľuje, aj keď požiadavka zo strany spoločnosti 
bola. Mesto však zaslalo zamietavé stanovisko, tak firma pristúpila ku skracovaniu času svietenia 
o 1 hod., čo na základe zmluvy bolo možné.  Mesto vstúpi do jednania s firmou tak, aby bol 
problém vyriešený a neboli sťažnosti občanov.  Zvýšenie sa týka modernizácie rozvádzačov 
slúžiacich hlavne na Sp. trh a doplnenia nových svetelných bodov podľa požiadaviek MsV. 
Mgr. Javorský: sa pýtal, či sú investičné výdavky v rozpočte reálne, či budú akcie len začaté 
a budú pokračovať v roku 2023. 
Odpovedal Ing. Mucha, že stavby sú v niektorých prípadoch vo výške predpokladanej hodnoty 
zákazky, pričom v rámci verejných obstarávaní môže dôjsť k zníženiu ceny diela. 
Doplnil Ing. Gonda, že stavby, ktoré sa začnú realizovať v roku 2022 budú aj v tomto roku 
ukončené, s výnimkou stavieb: „Ekologicky a bezpečne“ a „Revitalizácia sídliska Východ“. 
4. Rôzne  
a) Informáciu o zvýšení dane za užívanie VP podala Ing. Bartošová, ved. oddelenia správy 
daní a poplatkov a Brigita Sopková. Na rokovanie MsZ bude predložený dodatok č. 5 k VZN č. 
2/2016 o miestnych daniach a miestnom poplatku za KO a DSO. Týka sa dane za užívanie 
verejného priestranstva počas Spišského a Vianočného trhu. Daň sa nezvyšovala 10 rokov, pričom 
náklady na prípravu a priebeh sa zvýšili. Zvýšenie sadzby je približne 12% s tým, že sa netýka 
zariadení s predajom potravinárskeho a spotrebného tovaru nad 6 m2 a pohostinnej činnosti nad 10 
m2. 
Mgr. Javorský odporúča zvýšiť o vyššie %, najmenej 12%. 
b) Informáciu o zmene vo VZN č. 3/2021 o určení výšky príspevkov v školách a škol. 
zariadeniach podala Ing. Mrnková, ved. odd. školstva. Dodatkom č. 1 sa upravujú podmienky 
poskytovania príspevkov na stravovanie pre deti z Ukrajiny. Rodičia týchto detí nemajú 
prostriedky na úhradu príspevkov a do času zaradenia medzi poberateľov príspevkov v hmotnej 
núdzi nebudú za stravu platiť. Zároveň, vzhľadom k zvýšeniu cien, sa navrhuje prejsť do 3. 
finančného pásma od 1.5.2022. 
c) Ing. Mrnková informovala o návrhu na vyradenie majetku v ZŠ Z. Nejedlého. 
 
5. Na záver predseda poďakoval prítomným za účasť.  
 
Finančná komisia prerokovala predložené materiály a odporúča poslancom MsZ: 
 
1. Schváliť Návrh 1. zmeny rozpočtu mesta v roku 2022 podľa predloženého materiálu. 
2. Schváliť Záverečný účet mesta za rok 2021 bez výhrad. 
3. Schváliť Dodatok č. 5 k VZN č. 2/2016 o miestnych daniach a miestnom poplatku za 

KO a DSO. 
4. Schváliť Dodatok č. 1 k VZN č. 3/2021 o určení výšky príspevkov v školách 

a školských zariadeniach. 
5. Schváliť vyradenie neupotrebiteľného majetku ZŠ Z. Nejedlého vo výške 44 787,33 

Eur. 
6. Zobrať na vedomie Správy o hospodárení dcérskych obchodných spoločností mesta za 

rok 2021. 
 
Zapísala: Ing. Iveta Topoliová, gestor 
 

 

        Ing. Ľubomír Pastiran 
               predseda finančnej komisie 


